



ကညီသးစာ်ကရု (လီၢ်ခါၣ်သး)
KAREN YOUTH ORGANIZATION (Central)
 Email: kyohqktl@gmail.com

ကညီသးစာ်ကရု အလံာ်ဟ့ၣ်ယုာ်ဆူ တၢ်မၤလၢကပီၤ ကညီအနံၣ်ထီၣ်သီ ပွဲၤထီၣ်ဆါက့ၤ(၂၇၆၄) နံၣ်

သလ့ၤလါထီၣ် (၁) သီ၊ ၂၇၆၄ နံၣ်
 လါဒံာ်စဲဘၢၣ် (၃၀) သီ၊ ၂၀၂၄ နံၣ်

ကညီကလုာ်ထံဖိကီၢ်ဖိကမုၢ် ခိး သ့ၣ်စာ်သးဘိၣ်ခဲလၢာ်သ့ၣ်သုၤစၢ

တနံၣ်အံၤမ့ၢ်ဝဲ ကညီနံၣ်(၂၇၆၄)နံၣ် သလ့ၤလါထီၣ်(၁)သီ၊ ခရံၣ်နံၣ်(၂၀၂၄)နံၣ် လါဒံာ်စဲဘၢၣ်(၃၀)သီ ခိး မ့ၢ်နံၣ်အံၤ မ့ၢ်ဝဲ ကညီအနံၣ်ထီၣ်သီအနံၣ်တနံၣ်လၢ ကညီဖိခဲလၢာ်ကဘၣ်ပာ်ဒိၣ်ပာ်ကဲအံၤန့ၣ်လီၤ တနံၣ်အံၤ ပဆါဂ့ၤဆါဝါဘၣ် ပပုၤကလုာ် ကညီသးစာ်မ့ၢ်ခါခဲလၢာ် ဃုာ်ဒီးထံဖိကီၢ် ဖိခဲလၢာ်လၢ မ်ကညီနံၣ်ထီၣ်သီကဟဲစိာ်န့ၣ်သုၤလၢ တၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ်၊ တၢ်အိၣ်ကုးအိၣ်ပွဲၤ တၢ်ဃူတၢ်ဖိး၊ တၢ်သ့ၣ်ဖွံသးညီ ၊ တၢ်ဆိၣ်ဂ့ၤဆိၣ်ဝါ ပွဲၤဒီးအသူးအသ့ၣ်အလၢကပီၤသ့ၣ်တဖၣ်တက့ၢ်န့ၣ် မ့ၢ်ပတၢ်ဆါဂ့ၤဆါဝါလၢ မ့ၢ်နံၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်နံၣ်ထီၣ်တနံၣ်ညါအံၤန့ၣ်လီၤ ဒ်ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံာ်အသိး ထံကီၢ်တဘျီလၢပအိၣ်ခဲအံၤ ပုၤလၢအဟဲန့ၣ်လီၤအဆိကတၢ် ခိး ပာ်လီၤတၢ်အိၣ်တၢ်ဆိး တၢ်ဖဲးအိၣ်မၤအိၣ်န့ၣ် မ့ၢ်ဒ်ပဝဲကညီကလုာ် ခိး ကညီကလုာ်လၢခံကတၢ်တဖု လၢအဟဲန့ၣ်လီၤ ဆူထံကီၢ်အံၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဖဲတချုးခရံၣ်နံၣ် ၇၃၉ (BC-739) နံၣ်န့ၣ်လီၤ

ကညီနံၣ်ထီၣ်သီအံၤ မ့ၢ်မ့ၢ်နံၣ်တနံၣ်လၢ အဖိးသးစးခိဖျိပခိၣ်ပနၢ်တဖၣ် အတၢ်ဂုၢ်ကျဲးစးဂဲၤလိာ်စံးကတိၤသကိးဝဲဒီး ဃုထီၣ်ဆူထံကီၢ်ဘျီဒိၣ် ဃုာ်ဒီးကညီဒီကလုာ်တၢ်သးဝံၣ်၊ ကညီဒီကလုာ်အနီၣ်တယၢ် ဖဲ (၁၉၃၇) နံၣ်န့ၣ်လီၤ ဘၣ်ဆၣ် ဘျီဒိၣ်ဆါတံာ်န့ၣ်ပုၤ ကညီနံၣ်ထီၣ်သီအံၤ ဒ်ထံကီၢ်အနံၣ်သဘျီ ဖဲ (၁၉၃၈) နံၣ် နံၣ်ခိၣ်ထံးအဃိ ပမၤလၢကပီၤဘၣ် ကညီနံၣ်ထီၣ်သီအဆိကတၢ် ဖဲ (၁၉၃၈) နံၣ် လါဒံာ်စဲဘၢၣ် (၂၁) သီ၊ ကညီနံၣ် (၂၆၇၈) သလ့ၤလါထီၣ် (၁) သီ န့ၣ်လီၤ

ပခိၣ်ပနၢ်သ့ၣ်ကုးသးပုၤတဖၣ်ထံာ်စိဝဲဒ်လၢ ပကညီဖိတဖၣ် ဖဲလဲၤတပူၤလၢလၢ ကသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်က့ၤ အမ့ၢ်နံၣ်လၢအမ့ၢ် သလ့ၤလါထီၣ် (၁)သီအံၤ မ့ၢ်ကညီနံၣ်ထီၣ်သီဒီး ကထီၣ်ဃူထီၣ်ဖိးလိာ်သး ဒီးမၤလၢကပီၤသကိးဘၣ် ကညီအနံၣ်ထီၣ်သီအံၤ အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ ဒ်န့ၣ်အသိး လၢမ့ၢ်နံၣ်ဒိၣ်မ့ၢ်နံၣ်ထီၣ်တနံၣ်အံၤ ပဝဲကညီဖိကိးဂၤ ပဟဲဒီးရူလိာ်မ့ၢ်လိာ်သး၊ ဟဲပာ်ဖျါသကိး ကညီဖိ တကစုာ်စုာ် အတၢ်ကဟုကညီၢ်၊ သူးသ့ၣ်လၢကပီၤ ဒ် ပမ့ၢ်ကညီတကလုာ်လၢ ဟီၣ်ခိၣ်ဒီဘၣ် ကလုာ်ဒုၣ်အါဒုၣ်အကျါ န့ၣ်လီၤ ပကညီဖိအတၢ်ဃူတၢ်ဖိး မ့ၢ်တၢ်အကါဒိၣ်ကတၢ်စုာ်ကိးလၢ မ့ၢ်မဆါတနံၣ်အံၤ ပတၢ်ဂဲၤလိာ်သကိးလၢ ပုၤကလုာ်အတၢ်ထုၣ်ဖျဲး ထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ ဒ်သိး ကညီဖိအတၢ်အိၣ်မူ ကလဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ် ဒီးထုၣ်ဖျဲးထီၣ်ကွံာ်လၢ တၢ်ဆိၣ်တံာ်မၤနၢၤ အဂီၢ်န့ၣ် ကညီဖိကိး ဂၤဒဲးအမူအဒါအိၣ်ဝဲ ဒီးလိာ်ဝဲသပုၤကတၢ်လၢ တၢ်ပာ်ဖျိၣ်မၤသကိးတၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ

ဒ်ပသ့ၣ်ညါတ့ၢ်လံာ်အသိး ထံကီၢ်လၢပအိၣ်ခဲအံၤ ဘၣ်လဲၤခိဖျိတ့ၢ် ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤအတၢ်ဒုးတၢ်ယၢ် ဒီး တၢ်သဘၣ်သဘၣ် တဖၣ် စးထီၣ်လၢတၢ်သဘျီန့ၣ်ဝံၣ်အလီၢ်ခံ တုၤဆါကတိာ်ခဲအံၤ အိၣ်တ့ၢ်မးလံ အနံၣ်(၇၀)ဘျီလံန့ၣ်လီၤ ခိဖျိထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ တၢ်ဒုးတၢ်ယၢ်အဃိ တၢ်လီၤဆံးလီၤစ့ၤ တၢ်ဘၣ်ဒီဘၣ်ထံး၊ တၢ်ဖျိၣ်တၢ်ယာ်တဖၣ်အိၣ်ထီၣ်အါမးန့ၣ်လီၤ ဆါကတိာ်ခဲအံၤ ထံကီၢ် ပဒိၣ် ဒီးကလုာ်ဒုၣ်ပုၤပာ်ဆါတၢ်ကရုတဖၣ် ဂဲၤလိာ်ဝဲလၢတၢ်ကသ့ၣ်ထီၣ်က့ၤ ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤအတၢ်မ့ၢ်တၢ်ခုၣ်ဒီး ဒီကလုာ်တၢ်ရိၣ် ဖျိဃူဖိး လၢတၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်ဒီးတၢ်ဂုၤထီၣ်ပသီထီၣ်ဆူညါအဂီၢ် ဒီး အိၣ်ဒဲးဒ်လၢတၢ်ဂဲၤလိာ်အဖၢမ့ၢ်န့ၣ်လီၤ လၢတၢ်န့ၣ် အဃိ ခိဖျိနံၣ်ထီၣ်သီတဘျီအံၤ မ်ပကဂုၢ်ကျဲးစးပာ်သ့ၣ်ပာ်သးဒီး ဂဲၤပျါမၤသကိးတၢ်လၢ ပပုၤကလုာ်အတၢ်ထုၣ်ဖျဲးထီၣ်အဂီၢ် ဒီးသ့ၣ်ထီၣ်ကီၢ်စၢဖျိလၢအအိၣ်ဒီး ကလုာ်ခဲလၢာ်တၢ်ထံသိးတုၤသိးလိာ်သးအခွဲးအယာ် ဒီး နီၣ်ကစၢ်တၢ်စံာ်ညီၣ်ပၤသးအခွဲးအ ယာ်အလၢအပွဲၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ

နံ့အသိတနံ့အံ့၊ မ်ပကအိန်ဒီးတင်ယူတင်ဖိး လာတင်ပတ်သးတမံယီ၊ တင်ပညိန်တခါယီ ဒ်သိးပကတုဆူ ပတင် ပညိန်ကွင်စိတင်မနာအဂီတကွင်. ဒ်နံ့အသိး ဖဲပအိန်ဆိးလာထံကိတ်ဘုန်အံ့အပူန့ အိန်စိုက်ကိးဒီးကလုန်ဒုန်အဂသုန် တဖန်အယီ ပဘန်ထိန်ယူထိန်ဖိးလိပ်သး အိန်ဒီးတင်မသကိးတင် လာတင်ယူတင်ဖိး၊ တင်ပတ်သးတဖျာန်ယီ လာပတင်ဂဲလိပ် လာတင်သုန်ထိန် ဖဲဒ်ရဲန်ကိတ်စာဖျိန် လာအပွဲဒီးကလုန်ခဲလင်ဒ်မိန်ကရုန်စံန်အခွဲးအယာ်အဂီန့လိး. ဒ်ပုတကလုန်အသိး မူဒါအိန်ဝဲလာ ပဘန်ဂုန်ကျဲးစားဂဲလိပ်သကိးတင် ဒ်သိးပကအိန်မူဘန်လာ တင်သဘျ ဒီး သုန်ထိန်ပဘုန်ပတိန်ဒ်ဝဲအဂီန့လိး. ဖဲပအိန်ဆိးတပူလင်လင် မ်ပကဟံးဃာ်ပာယာ်သကိး ကညီအတင်ဆဲးတင်လာလုန်လင်ထူသန့လာအဂုတဖန် ဒ်သိးပပုက လုန် သုတလိမင်တဂုအဂီ ဒီး ဟုန်လိအိဆူဖိစိလံစိ တစိဘုန်တစိတကွင်. တင်ဟုန်သါလုန်ဒိန်ပုဒိန်တဖန် လာပနုသါ ဘန်အိအံ့ ပကြားဟံးဃာ်န့ကုအိ လာတင်ကုန်သုဒီးတင်သးဆးအပူန့လိး.

ကညီအနံ့ထိန်သိလာ အဟဲတုအိန်ပုတန့ညါအံ့ဒီးခါဆူညါ ပကညီဖိသုန်တဖန် ပကဟံးလိပ်ပစု လာတင်သးတ ဖျာန်ယီ ဒီး လဲသကိးယူယူ ဆူပကညီဒီးကလုန် အတင်လဲထိန်လဲထိအဖိတင်တကွင်. မ်ကညီဖိ အကဟုကညီ၊ အသူး အသုန်အလကပိ ကအိန်ဖျါလာသုလိ တုတင်လာတင်ပွဲတစုတကွင်.

မ်ကညီနံ့ထိန်သိကဟဲစိန်န့ကညီဖိအိန်ကိပူတဖန်မုဂု . ကညီဖိအိန်ထံချာကိန်ချာတဖန်မုဂု လာတင်မနာဒီး တင်ဆိန်ဂုဒိန်ဒိန်အါအါတကွင် .

ပာဆွာတင်ကမံးတံင်
ကညီသးစိကရ၊ လိန်ခါသး
ကိန်သုလု



ကညီသးစာ်ကရၢ (လီၢ်ခၢၣ်သး)
KAREN YOUTH ORGANIZATION (Central)
 Email: kyohqktl@gmail.com

(၂၇၆၄) ခုနစ်မြောက် ကရင်အမျိုးသား နှစ်သစ်ကူးနေ့သို့ ပေးပို့သော ကရင်လူငယ်အစည်းအရုံး၏သဝဏ်လွှာ

သလေလဆန်း(၁)ရက်၊ ၂၇၆၄ ခုနစ်။
 ဒီဇင်ဘာလ (၃၀)ရက်၊ ၂၀၂၄ခုနစ်။

ကရင်လူငယ်များ နှင့် ကရင်အမျိုးသားအပေါင်းတို့....

ကရင်သက္ကရာဇ် ၂၇၆၄ ခုနစ် သလေလဆန်း(၁)ရက်နေ့၊ ခရစ်သက္ကရာဇ် ၂၀၂၄ ခုနစ် ဒီဇင်ဘာလ(၃၀)ရက်နေ့ သည် ကရင်အမျိုးသားတို့၏ နှစ်သစ်ကူးမင်္ဂလာအခါသမယကျရောက်သောနေ့တနေ့ဖြစ်သည်။ ယနေ့ကျရောက်သော ကရင်အမျိုးသားနှစ်သစ်ကူးနေ့တွင် ကရင်လူငယ်မောင်မယ်များနှင့်တကွ နိုင်ငံသူနိုင်ငံသားများအားလုံး ငြိမ်းချမ်းမှု၊ ကြွယ်ဝချမ်းသာမှု၊ စည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ ပျော်ရွှင်သာယာမှုတို့နှင့်အတူ ဂုဏ်ကျက်သရေကောင်းချီးမင်္ဂလာအပေါင်းတို့ ကျရောက်ပါစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ သိရှိပြီးဖြစ်သည့်အတိုင်း ယခုကျွန်ုပ်တို့နေထိုင်ခဲ့သည့် တိုင်းပြည်သို့ ပထမဦးဆုံးဝင်ရောက်နေထိုင်ပြီး လုပ်ကိုင်စားသောက်ခဲ့ရာတွင် နောက်ဆုံးအသုတ်ဝင်ရောက်နေထိုင်ခဲ့ ကြသည့်အုပ်စုမှာ ခရစ်နှစ်မတိုင်မီ (BC ၇၃၉) ခုနစ်ကပင်ဖြစ်သည်။

ယနေ့သည် ကရင်အမျိုးသားလုံးအတွက် နေ့ထူးရက်မြတ်ဖြစ်ပါသည်။ ကရင်အမျိုးသား ခေါင်းဆောင်များ ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ပေးခဲ့မှုကြောင့် ကရင်အမျိုးသားလုံးအတွက် တရားဝင်အသိအမှတ်ပြုခံရသော နေ့ထူးရက်မြတ်လည်း ဖြစ်သည်။ ကရင်အမျိုးသားခေါင်းဆောင်များသည် လွတ်တော်အတွင်း၌ ၁၉၃၇ ခုနစ်တွင် ကရင်အမျိုးသားအလံတော်၊ ကရင်အမျိုးသားသီချင်း တို့နှင့်တကွ အဆိုပြုတင်သွင်းတောင်းဆိုခဲ့ပါသည်။ သို့သော် လွတ်တော်မှ ကရင်နှစ်သစ်ကူးနေ့ကို ၁၉၃၈ ခုနစ်၊ နှစ်ဦးပိုင်းရောက်မှသာ တရားဝင်အစိုးရရုံးပိတ်ရက်အဖြစ် အတည်ပြုသတ်မှတ်ပေးခဲ့သဖြင့် ခရစ်နှစ် ၁၉၃၈ ခုနစ် ဒီဇင်ဘာလ (၂၁)ရက်နေ့၊ ကရင်သက္ကရာဇ် ၂၆၇၈ ခုနစ် သလေလဆန်း(၁)ရက်နေ့တွင် ပထမဆုံးအကြိမ် စတင်ကျင်းပနိုင်ခဲ့ကြသည်။

ကျွန်ုပ်တို့၏အမျိုးသားခေါင်းဆောင် လူကြီးမိဘများက ကျွန်ုပ်တို့ကရင်လူမျိုးတို့သည် စည်းလုံးညီညွတ်ကြပြီး၊ ကရင်အမျိုးသားနှစ်သစ်ကူးနေ့ သလေလဆန်း(၁)ရက်နေ့အား သတိရအောက်မေ့ကြရန် ရည်မှန်းမျှော်လင့်ခဲ့ကြသည်။ ထို့အပြင် ကရင်အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်ရေးသည် ယနေ့အမျိုးသားလှုပ်ရှားမှုအတွင်း အလွန်အရေးကြီးသော အချက်တစ်ချက်ဖြစ်သည်။ ကရင်အမျိုးသားများ အဖိနှိပ်ခံဘဝမှ လွတ်မြောက်ပြီး အနာဂတ်ဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် ကရင်အမျိုးသားတိုင်းတွင် တာဝန်ရှိပြီး ကရင်အမျိုးသားတိုင်း၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုသည်လည်း အထူးလိုအပ်လှပေသည်။

ကျွန်ုပ်တို့သိခဲ့ပြီးဖြစ်သည့်အတိုင်း ကျွန်ုပ်တို့နေထိုင်ခဲ့ကြသည့်တိုင်းပြည်တွင် လွတ်လပ်ရေးရရှိပြီးနောက် ပြည်တွင်းစစ် နှင့် ပဋိပက္ခပေါင်းစုံကို ယနေ့ထက်တိုင်အနှစ်(၇၀)ကျော် ခံစားခဲ့ကြရပြီးဖြစ်သည်။ ဤပြည်တွင်းစစ်သည် မလိုလားအပ်သည့် ဆုတ်ယုတ်ပျက်ပြားမှုများ၊ ထိခိုက်နစ်နာမှုများနှင့် ဆင်းရဲမွဲတေမှုများအား ကြုံတွေ့ခဲ့ရသည်မှာမနည်းလှပေ။ ယွှအချိန်တွင် ကျွန်ုပ်တို့တိုင်းပြည်ရှိ ကရင်အမျိုးသားများအပါအဝင် တိုင်းရင်းသားပြည်သူများသည် စစ်အာဏာရှင်စနစ် နှင့် မဟာလူမျိုးကြီးဝါဒ၏ ဖိနှိပ်မှုဒဏ်ကို ခံနေကြရဆဲဖြစ်ပြီး ဤဖိနှိပ်သွေးစုပ်မှုမှ လွတ်မြောက်ရန်တော်လှန်တိုက်ပွဲဝင်နေဆဲဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဤနှစ်သစ်မင်္ဂလာနှစ်မှတစ်ဆင့် ကျွန်ုပ်တို့အားလုံးတို့သည် သတိမူကြကာ ကျွန်ုပ်တို့အမျိုးသားများအားလုံးအတွက် အမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေး၊ တန်းတူရေးနှင့် ကိုယ်ပိုင်ပြဌာန်းခွင့်ရှိသည့် ပြည်နယ်ပေါင်းစု ဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု တည်ဆောက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ကြရန်ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် ကရင်အမျိုးသားတို့၏ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင် အောင်မြင်မှုရရှိစေရန် ကရင်မျိုးနွယ်စုများအားလုံးသည် ဤနှစ်သစ်တွင်စည်းလုံးညီညွတ်စွာ ဖြင့် စိတ်တူကိုယ်တူ သဘောထားချင်းတူညီစွာဖြင့် လုပ်ဆောင်သွားကြရန် အထူးလိုအပ်

သည်။ ထို့နည်းတူစွာပင် ကျွန်ုပ်တို့နေထိုင်သော တိုင်းပြည်အတွင်းရှိ အခြားသောတိုင်းရင်းသား ပြည်သူများနှင့်လည်း အတူတကွ ညီညွတ်စွာဖြင့် လက်တွဲ၍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများရှိရန်လိုအပ်ပါသည်။ လွတ်လပ်စွာနေထိုင်နိုင်ရန် နှင့် ကိုယ့်ကံကြမ္မာကိုယ်ဖန်တီးနိုင်ရန် အတွက် လူမျိုးတမျိုးစီတိုင်းတွင်တာဝန်ရှိသည့်အလျောက် မိမိအမျိုးသားရေးအတွက် ကြိုးစားလုပ်ဆောင်သွားရမည်ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် မည်သည့်နေရာဒေသအနှံ့အပြားသို့ ရောက်ရှိစေကာမူ ကရင်အမျိုးသားတိုင်းသည် မိမိတို့၏ ရိုးရာ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ် နှင့် ဘာသာစကား စသည်တို့အား ထိန်းသိမ်းရန် လိုအပ်ပြီး မိမိတို့လူမျိုးမပျောက်စေရန်အတွက် သားစဉ်မြေးဆက် လက်ဆင့်ကမ်းသွားရမည်ဖြစ်သည်။ ကရင်အမျိုးသားယဉ်ကျေးမှုလေ့ထုံးတမ်းအစဉ်အလာများ၊ ကောင်းမြတ်မှုများနှင့် အဖိုးမဖြတ်နိုင်သော အမွေအနှစ်များကို ပညာသတိရှိစွာဖြင့် ကျွန်ုပ်တို့ ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ကြရမည်ဖြစ်သည်။

ယနေ့ကျရောက်သော ကရင်အမျိုးသားနှစ်သစ်ကူးနေ့မှစ၍ ကရင်အမျိုးသားများသည် ခိုင်မြဲစွာလက်တွဲကာ စည်းလုံးညီညွတ်မှုကိုဆုပ်ကိုင်ပြီး ကရင်အမျိုးသားများမျှော်လင့်သည့် အောင်မြင်တိုးတက်မှု ပန်းတိုင်ဆီသို့ အရောက် ချီတက်သွားကြပါစို့။ ကရင်လူမျိုးတို့၏ ဂုဏ်ကျက်သရေ၊ အရှိန်အဝါများ ကရင်လူမျိုးတယောက်စီတိုင်းတွင် အစဉ်အမြဲ တည်ရှိနိုင်ပါစေ။

နှစ်သစ်အခါသမယတွင် ကရင်အမျိုးသားအပေါင်းနှင့်တကွ တစ်ပြည်လုံးရှိ ပြည်သူတရပ်လုံးအတွက် ကောင်းချီး မင်္ဂလာအဖြာဖြာ နှင့် ပြည့်စုံပါရန်ဆုတောင်းမေတ္တာပို့အပ်ပါသည်။

အလုပ်အမှုဆောင်ကော်မတီ
ကရင်လူငယ်အစည်းအရုံး(ဗဟို)
ကော်သူးလေ